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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 95944-24 23/22715 

Seniorrådsmøde 03.06.2024 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 - 12.00 

Mødelokale: Lokale 1.13 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Jo-

hansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen, Finn Larsen 

Ordstyrer:  Annette Johansen (fast) 

Afbud:  - 

Øvrige deltagere: Charlotte Kaaber (9.30-10.30) 

Gæster: Ole Nilsson (10.30-11.15) 

Referent:  Helle Petersen  

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Valg af ordstyrer til mødet 12. august 2024 (fast punkt) 

Annette Johansen 

 

3. Spørgsmål til Charlotte (fast punkt) 

a) Hvordan går det med implementering af den nye ældrelov? 

Der er vedtaget en ny ældrereform. Den nye ældrelov forventes at træde i 

kraft i 2025, men endnu ved vi ikke hvad den skal indeholde. 

 

Der kommer en sag til Ældre- og Sundhedsudvalget den 6/6, hvor de skal tage 

stilling til om vi skal søge om de varslede puljemidler til tværfaglige teams og 

de skal beslutte om de ønsker en budgetblok til skærmbesøg til budgetproces-

sen. 

 

b) Hvordan går det med den interaktive flyttevejledning? 

Huskelisten bliver fremover medsendt kontrakten, når borgere har takket ja til 

en bolig. 

 

c) Hvordan går det med de 2 spirer, der er ansat på Henriksdal? 

Det går rigtig godt med spirerne. De er ved at finde deres ben i en ny verden 

og de bliver mere og mere tryg i omgangen med beboerne. 

 

d) Hvis en borger på plejehjem er småt spisende betaler de det samme som al-

mindelig spisende. I 2023 kostede det 3543 kr.  for alle måltider + drikkelse. 

Har kommunen på noget tidspunkt overvejet at der kan være 2 priser?? For at 

tilgodese borgere med meget mindre appetit  

 

Der er en takst for kost på plejehjemmene. Der er ikke nogen overvejelser om 

at lave flere forskellige takster. Det er ikke umiddelbart størrelsen af portio-

nerne som den største udgift. Det er personaleudgifter til de som skal lave ma-

den, transport af maden og personaleudgifter til de medarbejdere som skal 

hjælpe beboerne med at få serveret maden, gjort rent efter maden osv. 

 

Man har mulighed for at fravælge mad på plejehjem. 

 

4. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte  

Der er stort fokus på nytænkningen af rehabiliteringen 

Der kommer en ny pakkestruktur i hjemmeplejen som tilgodeser helhedstænkning 

mellem dag og aften. 

  

 Dagsorden 
 

 SUOC - Team Administration 3. juni 2024 



 

 

Seniorrådet var meget begejstrede for mødet med Hjemmeplejen. Charlotte giver ro-

serne videre. 

 

Seniorrådet ønsker at blive præsenteret for medarbejderne der arbejder med Digire-

hab. De inviteres til et Seniorrådsmøde i efteråret.  

 

a) Hvad skete der på ÆSU-mødet 15.05.2024? (fast punkt) 

Politikerne var særligt optaget af om der kan komme nogle borgere som får 

udfordringer med at kompressionsstrømper i mange tilfælde er et behand-

lingsredskab og ikke et hjælpemiddel og derfor skal betales af regionen. 

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

 M – Referat Seniorrådsmøde 08.04.2024 

M – Torstorp Plejehjem Tilsynsrapport 2024 

M – Birkehøj Plejehjem Tilsynsrapport 2024 

M – Dialogmøde om Budget 2025 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

  3A – Nøgletalsrapport 2024 

  4A – Samlede tilsyn på ældreområdet 2023 

  5A – Kompressionsstrømper 

  6A – Status på opskolingsordning 

  7I – 1.budgetopfølgning 2024 

  8I – Status på magtanvendelser på ældreområdet 2023 

 

b. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 06.06.2024:  

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Henriksdal Plejehjem Tilsynsrapport 2024 

M – Sundhedsstrukturkommissionen – høringsproces - Høringssvar 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

        4A – Status på sundhedsfremmepuljen 2023 - Høringssvar 

        5A – Utilsigtede hændelser, ældre- og sundhedsområdet 2023 

             6A – Frisættelse på ældreområdet - Høringssvar 

             7I – Plejeboligprognose 2024 - Høringssvar 

 

5. Politiske Sager – Orientering fra de fagpolitiske udvalg (fast punkt) 

a. Ældre- og Sundhedsudvalget (alle) – se ovenfor 

b. Arbejdsmarkedsudvalget (Annette - Intet 

c. Plan- og miljøudvalget (Erik) 

d. Fritid- og Kultur (Hans-Henrik) 

e. Institution- og Skole (Anne) 

f. Socialudvalget (Finn) 

g. Teknisk udvalg (Elisabeth) 

h. Økonomiudvalg (Steen) 

 

6. Social Drive Out v/Ole Nilsson 

Ole fortalte om paraplyens mange tilbud. Social Drive Out er nyeste tiltag i paraplyen. 

Projektet startede under Coronaen i Jylland, hvor mange var isoleret. Det har kørt 

succesfuldt lige siden. SDO kommer ud hvor folk har et behov. I Høje-Taastrup er der 

bl.a. et samarbejde med boligerne på Torsholmen. Der er ligeledes et samarbejde med 

provstiet og Taastrup Nykirke. 

 

I næste uge starter et samarbejde op i Charlotteager. 

 

SDO- kommer ud med fx kaffe og sandwich eller småkager og en snak. Der er ingen 

forventninger og der stilles ingen krav til borgerne.  

 

SDO arrangerer juleaften med julegaver og julemiddag med hjælp fra de frivillige. 

Der er arrangeret overnatningstur for 25 borgere til Marielyst. 

 

Der er et samarbejde med forebyggerne på Espens Vænge som bl.a. har modtaget en 

film om Paraplyen som de kan tage med ud på besøg. 



 

 

 

Der er stor lokal opbakning til projektet og der er lige oprettet en erhvervsklub hvor 

man prøver at på flere lokale virksomheder til at være med til at støtte aktiviteterne. 

Foreløbig har 7-8 virksomheder meldt sig. 

 

Seniorrådet blev opfordret til at udbrede viden om, at Paraplyen er meget mere end 

en café. 

 

7. Økonomi v/Anne 

a) Seniorrådets budget og regnskab. 

Beslutning: Taget til efterretning 

 

8. Frivillighedsdagen 

a) Opfølgning: Hvad gik godt, og hvad gik skidt? 

Fremadrettet skal der være en tovholder. 

 

9. Orientering fra formanden (fast punkt) 

a) Seniormesse – Taget til efterretning 

b) Boblberg.dk – Social Dining den 6. juni. Se linket - Taget til efterretning 

c) Borgermøde om demens, Ældre Sagen den 14. maj. Vi er ikke kontaktet - Taget til 

efterretning 

 

10. Borgmestermødet 27. maj 

a) Evaluering: Hvad kom vi igennem med, hvad skal opgives, og hvad skal der 

arbejdes videre med? ????? 

 

11. Møde med hjemme- og sygeplejen i deres nye hus 

a) Evaluering: Hvad fik vi ud af dette møde? Godt møde. Imødekommende le-

delse 

 

12. Sommergruppemøde, festsalen i Taastrup Have den 10. juni, kl. 10.00 

a) Diskussion: Forplejning? Erik udskriver en liste over, hvem der skal have hvad 

med. Folk tager selv drikkevarer med 

b) Forslag til overvejelse: Hvilke mål skal vi arbejde frem mod til efteråret? Og 

hvordan skal vi organisere arbejdet med dem? Eksempelvis: 

a. Nedbringelse af sagsbehandlingstider? 

b. Mere forståelige kvalitetsstandarder? 

c. Ingen besparelser på ældreområdet i 2025 (budget025) 

d. Større budget til Seniorrådet? 

e. Længere tid til høringssvar? 

f. Mindst 1 borgermøde til efteråret? 

g. Nedbringelse af ventetider til ældreboliger jf. ref. 8.4., pkt. 4, og vedhæf-

tede svar fra Peter Faarbæk 

h. Antal møder med de politiske partier? 

i. Seniorrådets folder 

j. Andet  

c) Prioritering 

a. Da vi med garanti ikke kan overkomme det hele, må vi prioritere. Det gør 

man normalt ved først at rang ordne forslagene efter vigtighed, dernæst 

udpege dem vi mener er realistiske og gennemførlige, for til sidst at vælge 

dem vi vil arbejde med. 

 

13. Forberedelse til mødet med Ældre- og Sundhedsudvalget den 6. juni, kl. 18, 

lokale 1.14 

a) Orientering: Steen har sagt ældrelov og sagsbehandlingsfrister til Charlotte. 

Noget af det er allerede uddebatteret, så nye forslag er velkomne. 

b) Diskussion: Er der andet, vi vil drøfte med ÆSU? Pædagogiske måltider samt 

de emner, vi har afgivet høringssvar på. AFBUD fra Annette & Erik 

 

14. Opfølgninger – de fleste tages op på sommergruppemødet den 10. juni 

a) Hvordan går det med 1. møde i projekt Ældrevenlige byer? Handler mest om 

Gadehavegård og integration 

b) Seniormessen. Vi har en stand. Bemanding og materialer? Besluttes den 3.6 

https://app.boblberg.dk/oplev?utm_campaign=Invitation+til+Social+Dining+Flammen+-+Juni+2024+Sjlland+aktive358669&utm_source=Social+Dining+forr+2024+-+mulige+deltagere&utm_medium=email


 

 

c) Pensionisternes julefest v/Annette. Har foreslået fredag den 9. august  

d) Besøg på Det Danske Madhus. Hvornår? - Udskydes 

e) Skal vi stadig besøge Gunvor Wibroe i Folketinget? I givet fald, hvornår? Til ef-

teråret, på rådhuset 

f) Planlægning af frivillighedsdagen den 7. september i Hedehusene. Besluttes 

den 9.6 

 

15. Kommende sager 

a) Beslutning: Borgerrådgiverens årsrapport. Til næste møde. 

b) Beslutning: Møder med de politiske partier. Afventer sommergruppemødet den 

10.6 

 

16. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen) – Næste deadline til Senior Nyt er 

de 25.8. Seniormessen skal op på FB som en begivenhed 

b) Kostrådet (Anne, Elisabeth, Finn suppl.):  

c) Trafiksikkerhedsudvalget: 

d) Regionsældrerådet (Steen): Møde den 11.6 

e) BPR – herunder hjemlighed: 

a. Hvad indeholder det sidste punkt: ”Nyt fra SR”, jf. sidste referat, 

pkt. 9 

• BPR Baldersbo: (Erik, Anne suppl.) 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik, Finn suppl.) 

• BPR Henriksdal: (Annette, Steen suppl.)  

• BPR Sengeløse: (Anne, Elisabeth suppl.) 

• BPR Torstorp: (Elisabeth, Finn suppl.)  

Linda får besked om suppleanter, så de får dagsorden tilsendt. 

 

17.  Aktivitetskalender (fast punkt)  

Er sendt ud 

 

18. Høringssvar (fast punkt) 

 

a) Frisættelse af ældreområde 

b) Plejeboligprognose 

c) Sundhedsfremmepuljen 

d) Sundhedsstrukturreformen 

 

19. Punkter til senere behandling 

 

20. Eventuelt (fast punkt) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


